

ပထမအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် စတုတ္ထပုံမှန်အစည်းအဝေး စတုတ္ထနေ့ (၂၈. ၉. ၂၀၁၂) ရက်နေ့တွင် ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာကော်မတီမှ ရှမ်းပြည်နယ်ကျေးရွာထင်းစိုက်ခင်းဥပဒေကြမ်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ လွှတ်တော်သို့ အစီရင်ခံစာဖတ်ကြားရှင်းလင်းခြင်း။

ဥက္ကဋ္ဌ ။ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ ခင်ဗျား။ ပထမအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် တတိယပုံမှန် အစည်းအဝေးရဲ့ ပဉ္စမနေ့မှာ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့က တင်သွင်းသော ရှမ်းပြည်နယ်ကျေးရွာ ထင်းစိုက်ခင်းဥပဒေကြမ်းနှင့် စပ်လျဉ်းပြီး တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်လွှတ်တော်ဆိုင်ရာ နည်းဥပဒေ ပုဒ်မ ၁၃၃၊ ပုဒ်မခွဲ (ခ) အရ ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာကော်မတီက အစီရင်ခံစာကို ဖတ်ကြားရှင်းလင်း တင်ပြ ပေးပါရန် ဖိတ်ခေါ်ပါတယ်။

ဦးမြတ်စိုး၊ ကလောမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၂)၊ ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာကော်မတီအဖွဲ့ဝင်။  
လေးစားအပ် ပါသော ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့် ပြည်နယ် လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား။ စိတ်၏ ချမ်းသာခြင်း၊ ကိုယ်၏ ကျန်းမာခြင်းနဲ့ ပြည့်စုံကြပါစေကြောင်း ဆုတောင်း မေတ္တာပို့သအပ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်ကတော့ ကလောမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၂)မှ ဦးမြတ်စိုးပဲ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီကနေ့ ကျွန်တော် တင်ပြအစီရင်ခံမယ့် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရ သစ်တောရေးရာဝန်ကြီး ဌာနမှ တင်သွင်းတဲ့ ရှမ်းပြည်နယ် ကျေးရွာ ထင်းစိုက်ခင်းဥပဒေကြမ်း အဆိုပြုချက်များအပေါ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာကော်မတီ၏ ပြင်ဆင်ရန်အဆိုပြုချက်များအစီရင်ခံစာကို ဖတ်ကြားတင်ပြသွားမှာဖြစ်ပါတယ်။

နိဒါန်း

ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် တတိယပုံမှန်အစည်းအဝေး ပဉ္စမနေ့ (၁၅-၃-၂၀၁၂) ရက်နေ့တွင် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၊ သစ်တောရေးရာဝန်ကြီးဌာနမှ တင်သွင်းတဲ့ ရှမ်းပြည်နယ် ထင်းစိုက်ခင်း ဥပဒေကြမ်းကို ပြင်ဆင်အကြံပြုရန် ရှိပါက (၃၀-၅-၂၀၁၂)ရက်နေ့ နောက်ဆုံးထားပြီး တင်ပြရန် ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာ ကော်မတီသို့ ပေးပို့ထားရှိပါတယ်။

ဥပဒေကြမ်းကို (၂၄-၄-၂၀၁၂) ရက်နေ့ ဥပဒေပြုရေး ဆိုင်ရာ ကော်မတီ၏ အစည်းအဝေးတွင် အဖွဲ့ဝင်များအားလုံး ဆွေးနွေးပြီး လေ့လာတွေ့ရှိချက်၊ သဘောထားမှတ်ချက်နှင့် တင်ပြရန်အချက်များကို သဘောတူညီ ဆုံးဖြတ်ခဲ့ပြီး ဥပဒေကြမ်းပါ အဆိုပြုချက်များအပေါ် ပြင်ဆင်ရန် အဆိုပြုချက်များအား ဇယား နှင့် ယှဉ်တွဲပြုစုလျက် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌထံ တင်ပြအစီရင်ခံခြင်း ဖြစ်ပါတယ်။

လေ့လာတွေ့ရှိချက်

ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ(၁၈၈)၊ နောက်ဆက်တွဲ ဇယား (၂)၊ ပြည်နယ်ဥပဒေပြုစာရင်း ၄(ဃ)ပါ ကျေးရွာ ထင်းစိုက်ခင်းနှင့် စပ်လျဉ်းပြီး ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံ ပုဒ်မ (၁၉၀)(က)အရ ပြည်နယ်သစ်တောရေးရာဝန်ကြီးက တင်သွင်းခြင်းဖြစ်သည်ကို တွေ့ရှိရပါတယ်။

ကျေးရွာထင်းစိုက်ခင်းမှာ သစ်တောရေးရာကိစ္စဖြစ်သည့်အလျောက် နိုင်ငံတော်၏ တည်ဆဲဥပဒေ ဖြစ်တဲ့ ၁၉၉၂ ခုနှစ်၊ သစ်တော ဥပဒေနှင့် ၁၉၉၅ ခုနှစ် သစ်တောနည်းဥပဒေများနှင့် ဆက်စပ်ပြီး ရေးဆွဲရမည့် ဥပဒေဖြစ်တာကို လေ့လာသိရှိရပါတယ်။

ဥပဒေကြမ်း၏ ပုဒ်မ (၂) (၄) (၆) (၉) (၁၀) (၁၃) (၁၉) (၂၄) (၂၅) (၂၆) (၃၀)(၃၂) (၃၃) (၃၆) ဖော်ပြချက်များမှာ စကားရပ်အချို့ ဖြည့်စွက်ခြင်း၊ ပြင်ဆင်ခြင်းများ ပြုလုပ်သင့်သည့် အချက် (၁၇)ချက်ကို တွေ့ရှိရပါတယ်။

ဤအစီရင်ခံစာနှင့် ပူးတွဲတင်ပြထားရှိတဲ့ အဆိုပြုချက်ဇယားရဲ့ မူလဥပဒေကြမ်းမှာ အဆိုပြုပြဋ္ဌာန်းချက်ကော်လံ (၃)၌ စကားရပ် ဖြည့်စွက်သင့်သော နေရာကို ကြယ်ပွင့် (\*)အမှတ်အသား ပြ၍ လည်းကောင်း၊ ပြင်ဆင်ရမည့်စကားရပ်ကို အောက်ခြေ၌ မျဉ်းသား ဖော်ပြထားရှိ၍ လည်းကောင်း ညွှန်ပြပြီး ယင်းတို့တွင် ဖြည့်စွက်ရမည့် စကားရပ်နှင့် ပြင်ဆင်ရမည့် စကားရပ်များကို ဇယား၏ ကော်လံ (၄)၌ ပြင်ဆင်ရန် အဆိုပြုချက်အဖြစ် ပြုစုဖော်ပြထားပါတယ်။

သဘောထားမှတ်ချက်

ဥပဒေကြမ်းသည် ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်း ကျေးရွာထင်းစိုက်ခင်း ထူထောင်အသုံးပြုရန်ကိစ္စဖြစ်သော်လည်း သစ်တောရေးရာကိစ္စတွင် နိုင်ငံတစ်ဝှမ်းလုံး အာဏာသက်ရောက်ပြီး တည်ဆဲပြဋ္ဌာန်းဥပဒေဖြစ်တဲ့ ၁၉၉၂ ခုနှစ် သစ်တောဥပဒေနှင့် ယင်းဥပဒေအရ ပြဋ္ဌာန်းထားရှိသော ၁၉၉၅ ခုနှစ်၊ သစ်တောနည်းဥပဒေများကို ဆက်စပ်သုံးသပ်ရမည် ဖြစ်ပါတယ်။

တင်ပြချက်

ဥပဒေကြမ်းတွင် အထက် စာပိုဒ် (၅)နှင့် (၆) ဖော်ပြပါ ပါရှိချက်နှင့် ရည်ညွှန်းပုဒ်များ၌ ဖြည့်စွက်ရန်နှင့် ပြင်ဆင်ရန် အဆိုပြုချက် (၁၇)ရပ်တို့ကို ဇယား၏ ကော်လံ (၄) ဖော်ပြပါအတိုင်း အောက်ပါဖော်ပြပါ များကို ပြင်ဆင်ရန် သင့်ပါကြောင်း အဆိုပြုတင်ပြအပ်ပါတယ်-

- (က) ပုဒ်မ ၂ (က)၊ သစ်တောဥပဒေအရ ဖွဲ့စည်း သတ်မှတ်ထားတဲ့ ကြေညာထားတဲ့ စာသားကို ကြိုးဝိုင်းတောနှင့် ကြိုးပြင်တော၏ ရှေ့၌ ဖြည့်စွက် သင့်ပါတယ်။
- (ခ) ပုဒ်မ ၂ (ဃ)၊ သက်ဆိုင်ရာ၏ ခွင့်ပြုချက်အရ ဟူသောစာသားကို စိုက်ပျိုးတည်ထောင်၏ ရှေ့၌ ဖြည့်စွက်ရန်နှင့် သစ်တောစိုက်ခင်းစာသားအား ထင်းစိုက်ခင်းဟု ပြင်ဆင်သင့်ပါတယ်။
- (ဂ) ပုဒ်မ ၂ (င)၊ ကျေးရွာပိုင်လူထုက စုပေါင်းလုပ်အား ဖြင့် စိုက်ပျိုးပြီး ဟူသော စကားရပ်ကို သက်ဆိုင်ရာ ၏ ခွင့်ပြုချက်အရ ကျေးရွာလူထုက ဟူ၍ ပြင်ဆင်ဖြည့်စွက်သင့်ပါတယ်။
- (ဃ) ပုဒ်မ ၂ (ဈ)၊ ရှမ်းပြည်နယ် သစ်တောဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးအစား ပုဒ်ထီးကို ဖြုတ်၍ ၏ ဟု ဖြည့်စွက်သင့်ပါတယ်။
- (င) ပုဒ်မ ၄၊ ထူထောင်လိုသူနှင့် သစ်တောဦးစီးဌာန အကြား၌ သစ်တောဥပဒေပါ အခြေခံမူများ အရ ဟု ဖြည့်စွက်သင့်ပါတယ်။
- (စ) ပုဒ်မ ၆ (ခ)၊ ကြိုးဝိုင်းတောနှင့် ကြိုးပြင် ကာကွယ်တောအတွင်း လျှောက်ထားခြင်းနှင့် ပတ်သက်၍ ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးနှင့် သစ်တောဝန်ကြီးဌာနအစား လျှောက်ထားခြင်း ဖြစ်ပါက ပြည်ထောင်စုသဘာဝ ပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေးနှင့် သစ်တောဝန်ကြီးဌာနဟု ပြင်ဆင်သင့်ပါတယ်။
- (ဆ) ပုဒ်မ ၉၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးသည် ပြည်နယ်ဝန်ကြီး သို့မဟုတ် အစိုးရအဖွဲ့၏ စကားရပ်အစား ပြည်နယ် ဝန်ကြီးထံမှ အစိုးရအဖွဲ့၏ဟု ဖြည့်စွက်သင့်ပါတယ်။
- (ဇ) ပုဒ်မ ၁၀(က)၊ ကြီးကြပ်ရေးကော်မတီများကို ဖွဲ့စည်းပေးရမည်ဟု လည်းကောင်း၊ ပုဒ်မ ၁၀(ခ) (၅)ကို မြို့မမြို့ဖအစား ကျေးရွာဒေသခံ တိုင်းရင်းသား ကိုယ်စားလှယ်(၃)ဦး သို့မဟုတ် (၅)ဦး ဟူ၍ လည်းကောင်း၊ ပုဒ်မ ၁၀(ဂ) အပိုင်း(ခ)တွင် ဖော်ပြသည့် ပုဂ္ဂိုလ်များထဲက အစား ကြီးကြပ်ရေးကော်မတီဝင် ပုဂ္ဂိုလ်များဟူ၍ လည်းကောင်း၊ ဖြည့်စွက်ပြင်ဆင်သင့်ပါတယ်။

- ( ဈ ) ပုဒ်မ ၁၃၊ သစ်တောအရာရှိ၏ တာဝန်နှင့် လုပ်ပိုင်ခွင့်များမှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်ပါတယ်-  
(က)မှ (ဇ)အထိ ဖော်ပြချက်ပြီးလျှင် ဤတာဝန်နှင့် လုပ်ပိုင်ခွင့်များကို ဆောင်ရွက်ရာတွင် ၁၉၉၂ ခုနှစ်၊ သစ်တောဥပဒေနှင့် ၁၉၉၅ ခုနှစ် သစ်တော နည်းဥပဒေပါ ကျေးရွာ ထင်းစိုက်ခင်း ဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်လည်း လျော်ညီမှု ရှိရမည်ဟု ဖြည့်စွက်သင့်ပါတယ်။
- (ည) ပုဒ်မ ၁၉၊ အောက်ပါတို့ကို လိုက်နာဖို့ ဆောင်ရွက် ရန် တာဝန်ရှိသည် (က)မှ (စ)အထိ တာဝန်ရှိသည်ဟူသော ရေးသားဖော်ပြချက်မှ ဖို့ဟူသော စာလုံးကိုဖြုတ်၍ တာဝန်ရှိသည် (၂)ကြိမ် ထပ်မနေစေပဲ လိုက်နာဆောင်ရွက်ရန် တာဝန်ရှိသည် (က)မှ (စ)အထိ ဟူ၍ ပြင်ဆင်သင့်ပါတယ်။
- ( ဍ ) ပုဒ်မ ၂၄(က)၊ ပုဒ်မ ၂၅ (က) တို့တွင် မကျေနပ်သူသည် ယင်းအမိန့် သို့မဟုတ် ဆုံးဖြတ်ချက် ကို ချမှတ်သည် ဟူ၍ (၂)ကြိမ်ထပ်ပြီး သုံးစွဲမည့် အစား စာအား ပိုမို ရှင်းလင်းစေမည့် ချမှတ်ထားသော အမိန့်၊ သို့မဟုတ် ဆုံးဖြတ်ချက်ကို မကျေနပ်သူသည် ချမှတ်သည့်နေ့မှ ဟူ၍ ပြင်ဆင်သင့်ပါတယ်။
- ( ဎ ) ပုဒ်မ ၂၆၊ စိုက်ခင်းမြေကို တူးဆွခြင်းမပြုဟူသော စကားရပ် (၂)ခုကြားတွင် မီးပေါ့ဆစွာ အသုံးပြု ခြင်းများ မပြုရဟု ဖြည့်စွက်သင့်ပါတယ်။
- ( သ ) ပုဒ် ၃၀၊ ပြစ်မှုထင်ရှား စီရင်ခြင်းခံရလျှင် ထောင်ဒဏ် (၁)နှစ်အထိ ဖြစ်စေနှင့် ဒဏ်ငွေ (၁၀၀၀၀၀)အထိဖြစ်စေ၊ ဒဏ်နှစ်ရပ်လုံးဖြစ်စေ ကျခံစေရမည်ဟု ပြင်ဆင်သင့်ပါတယ်။
- ( ဖ ) ပုဒ်မ ၃၂ နှင့် ပုဒ်မ ၃၃၊ ပြစ်မှုထင်ရှားစီရင်ခံရလျှင် ထောင်ဒဏ် (၁)နှစ် အထိဖြစ်စေ၊ ငွေဒဏ် ကျပ် (၁၀၀၀၀၀)အထိ ဖြစ်စေ၊ ဒဏ်နှစ်ရပ်လုံးဖြစ်စေ ကျခံစေရမည်ဟု ပြင်ဆင်သင့်ပါတယ်။
- (ဏ) ပုဒ်မ ၃၆(ခ)၊ ဖော်ပြချက်များအစား ဤဥပဒေ၏ အခန်း (၁၀)ပါ ပြစ်ဒဏ်များအရ တပ်ရိုက်သည့် ငွေဒဏ်အားလုံးကိုဖြစ်စေ၊ တစ်စိတ်တစ်ဒေသကို ဖြစ်စေ၊ ဆုံးရှုံးနစ်နာသူတို့ကို နစ်နာကြေး အဖြစ် ထုတ်ပေးနိုင်ရန် သစ်တောဦးစီးဌာနသို့ ထုတ်ပေး နိုင်သည် ဟူ၍ ပြင်ဆင်သင့်ပါတယ်။

နိဂုံး

ရှမ်းပြည်နယ်ထင်းစိုက်ခင်းဥပဒေကြမ်းအပေါ် အထက်ပါ အတိုင်း လေ့လာတွေ့ရှိချက်များအပေါ် ပြင်ဆင်အဆိုပြုချက် (၁၇)ချက်အား ဇယားဖြင့် ပြုစုပြီး ပူးတွဲ တင်ပြခြင်း ဖြစ်ပါတယ်။ ဥပဒေကြမ်းမှာ သတ်ပုံ သတ်ညွှန်း ချို့ယွင်းမှု ဥပမာ စီစစ်၊ အဆောက်အဦး၊ စီးစစ်၊ အဆောက်အဦများကိုလည်းကောင်း၊ ဥပဒေ ရေးသားရာ၌ ပြန်လည်စိစစ်ပြုပြင်သင့်ပါကြောင်း အစီရင်ခံ တင်ပြအပ်ပါတယ်ခင်ဗျား။ အားလုံးကို ကျေးဇူး တင်ပါတယ်ခင်ဗျား။

ရှမ်းပြည်နယ် ကျေးရွာထင်းစိုက်ခင်းဥပဒေကြမ်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဥပဒေကြမ်း ပြင်ဆင်ချက်အဆိုများ တင်သွင်းခြင်းနှင့် လွှတ်တော်၏ အဆုံးအဖြတ်ရယူခြင်း

ဥက္ကဋ္ဌ။ အစီအစဉ်(၈)ဖြစ်ပါတယ်။ ပြည်နယ် လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား။ ပထမအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော် တတိယပုံမှန်အစည်းအဝေးရဲ့ ပဉ္စမနေ့မှာ ရှမ်းပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့က တင်သွင်း ခဲ့သော ရှမ်းပြည်နယ်ကျေးရွာထင်းစိုက်ခင်း ဥပဒေကြမ်းနှင့်စပ်လျဉ်းပြီး ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့၏အဆိုပြု

ပြဋ္ဌာန်းချက်နှင့် ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာကော်မတီ၏ ပြင်ဆင်ချက်အဆို များအား တစ်ခုချင်းလွှတ်တော်ရဲ့ ဆန္ဒကို ရယူသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့အဲဒီမှာ အမှတ်စဉ်(၁၉)ခုရှိပါတယ်။ ကျွန်တော့်အနေနဲ့ တစ်ချက်ချင်း တင်ပြသွားပါမယ်။ စာမျက်နှာ(၁)အပိုဒ်(၂)(က)က စာသားကို ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာ ကော်မတီက သစ်တော နယ်မြေဆိုသည်မှာ သစ်တောဥပဒေအရ ဖွဲ့စည်းသတ်မှတ်ကြေညာ ထားသည့် ကြီးဝိုင်းတောနှင့် ကြီးပြင် ကာကွယ်တောတို့ကို ပါဝင်သည်ဟုလည်းဆိုသည်ဆိုတာကို ကျွန်တော်တို့ဥပဒေပြုရေး ဆိုင်ရာကော်မတီက အဆိုပြုထားပါတယ်။ ပြည်နယ်အစိုးရရဲ့ သဘောထားကို ပြောပါ။

ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင်ဝန်ကြီး။ လေးစားအပ်ပါသော ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌနှင့် လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ဧည့်သည်တော်များခင်ဗျား၊ ပြင်ဆင်ရန်အဆိုပြုချက်နဲ့ ပတ်သက်လို့ သဘောတူပါတယ် ခင်ဗျား။

ဥက္ကဋ္ဌ။ သဘောတူသည့်အတွက် ပြင်ဆင်ရန် အဆိုပြုချက်သည် ဥပဒေ၏ အစိတ်အပိုင်း ဖြစ်ကြောင်း ကြေညာပါတယ်။

ဆက်လက်ပြီးစာမျက်နှာ(၂)၊ အပိုဒ်(၂)၊ (က)စာသားကို ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာကော်မတီက ထင်းစိုက်ခင်း ဆိုသည်မှာ ထင်းအဖြစ်အသုံးပြုနိုင်ရန်အတွက် သစ်တောဦးစီးဌာနကဖြစ်စေ၊ ကျေးရွာ လူထုကဖြစ်စေ၊ အဖွဲ့အစည်းတစ်ရပ်ရပ်ကဖြစ်စေ၊ ပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးဦးကဖြစ်စေ သက်ဆိုင်ရာ၏ ခွင့်ပြုချက်အရ စိုက်ပျိုး တည်ထောင်ထိမ်းသိန်းထားသော ထင်းစိုက်ခင်းဆိုပြီးတော့ ဒါကျွန်တော်တို့အဆိုပြုထားပါတယ်။ ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့ဝင် ဝန်ကြီးရဲ့ သဘောထားကို သိရှိလိုပါတယ်။

ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင်ဝန်ကြီး။ ပြင်ဆင်ရန် အဆိုပြုချက်နဲ့ ပတ်သက်၍ သဘောတူပါတယ် ခင်ဗျား။

ဥက္ကဋ္ဌ။ သဘောတူသည့်အတွက် ပြင်ဆင်ရန် အဆိုပြုချက်သည် ဥပဒေ၏အစိတ်အပိုင်း ဖြစ်ကြောင်း ကြေညာပါတယ်။

စာမျက်နှာ(၂)၊ အပိုဒ်(၂)(င)ဖြစ်ပါတယ်။ ဥပဒေပြုရေး ဆိုင်ရာ ကော်မတီက စာသားကို ကျေးရွာပိုင် ထင်းစိုက်ခင်း ဆိုသည်မှာ သစ်တောဦးစီးဌာနက နှစ်အကန့်အသတ်အလိုက် စိုက်ပျိုး ထိမ်းသိန်းပေးခြင်းကြောင့် ကျေးရွာပိုင်အဖြစ် ဆက်လက် ထိန်းသိမ်းသုံးစွဲရန်လွှဲပြောင်းပေးသည့် ထင်းစိုက်ခင်း (သို့မဟုတ်) သက်ဆိုင်ရာ ၏ ခွင့်ပြုချက်အရ ကျေးရွာလူထုကစုပေါင်းလုပ်အားဖြင့် စိုက်ပျိုးသုံးစွဲထိန်းသိမ်းခဲ့သော ကျေးရွာပိုင် ထင်းစိုက်ခင်းဆိုတဲ့ဟာကို ဥပဒေပြုရေးအဖွဲ့ကပြင်ဆင်ရန် အဆိုပြုထားပါတယ်။ ဒါနဲ့ စပ်လျဉ်းပြီး ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့ဝင်ဝန်ကြီး သဘောထားကို သိရှိလိုပါတယ်။

ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင်ဝန်ကြီး။ ပြင်ဆင်ရန် အဆိုပြုချက်နှင့် ပတ်သက်၍ သဘောတူပါတယ် ခင်ဗျား။

ဥက္ကဋ္ဌ။ သဘောတူသည့်အတွက် ပြင်ဆင်ရန် အဆိုပြုချက်သည် ဥပဒေ၏အစိတ်အပိုင်းဖြစ်ကြောင်း ကြေညာ ပါတယ်။

အမှတ်စဉ်(၄)ဖြစ်ပါတယ်။ စာမျက်နှာ(၂)၊ အပိုဒ်(၂)(ဈ)ပါ စာသားမှာ ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာကော်မတီက ညွှန်ကြားရေးမှူး ဆိုသည်မှာ ရှမ်းပြည်နယ်သစ်တောဦးစီးဌာန၏ ညွှန်ကြားရေးမှူးကို ဆိုသည်လို့ ပြင်ဆင်ထားပါတယ်။ ဒါကြောင့်ပြည်နယ်အစိုးရ အဖွဲ့ဝင်ဝန်ကြီး၏ သဘောထားကို သိရှိလိုပါတယ်။

ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင်ဝန်ကြီး။ ပြင်ဆင်ရန် အဆိုပြုချက်အားသဘောတူပါတယ်ခင်ဗျား။

ဥက္ကဋ္ဌ။ သဘောတူသည့်အတွက် ပြင်ဆင်ရန် အဆိုပြုချက်သည် ဥပဒေ၏ အစိတ်အပိုင်းဖြစ်ကြောင်း ကြေညာ ပါတယ်။

အမှတ်စဉ်(၅)ဖြစ်ပါတယ်။ စာမျက်နှာ(၃)၊ အခန်း(၃)၊ ပုဒ်မ(၄)မှာ ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာကော်မတီက ထင်းစိုက်ခင်း (သို့မဟုတ်) ကျေးရွာပိုင်ထင်းစိုက်ခင်း ထူထောင်လိုသူသည် သစ်တောဥပဒေပါအခြေခံမူများအရ သစ်တောဦးစီးဌာန၏ သတ်မှတ်ချက်များနှင့် မြို့နယ်သစ်တောဦးစီးဌာနမှ တစ်ဆင့်ညွှန်ကြားရေးမှူးထံ လျှောက်ထားရမည်လို့ ပြင်ဆင် ထားပါတယ်။ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင်ဝန်ကြီးရဲ့ သဘောထားကို ပြောပါ။

ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင်ဝန်ကြီး။ ပြင်ဆင်ရန် အဆိုပြုချက် အားသဘောတူပါတယ်ခင်ဗျား။

ဥက္ကဋ္ဌ။ သဘောတူသည့်အတွက် ပြင်ဆင်ရန် အဆိုပြုချက်သည် ဥပဒေ၏အစိတ်အပိုင်းဖြစ်ကြောင်း ကြေညာ ပါတယ်။

အမှတ်စဉ်(၆)ဖြစ်ပါတယ်။ စာမျက်နှာ(၃)၊ အပိုဒ်(၆)(ခ)မှာ ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာကော်မတီက ထင်းစိုက်ခင်း(သို့မဟုတ်) ကျေးရွာပိုင်ထင်းစိုက်ခင်း တည်ထောင်လိုသောနယ်မြေ ဒေသတွင် အစိုးရစီမံခန့်ခွဲ ပိုင်ခွင့်ရှိသော မြေတွင်ဖြစ်ပါက ကော်မတီ၏စီစစ်ချက်၊ သဘောထားမှတ်ချက်နှင့် အတူပြည်နယ်ဝန်ကြီးထံသို့ တင်ပြပါမည်။ ကြီးဝိုင်းတောနှင့် ကြီးပြင်ကာကွယ်တောအတွင်း လျှောက်ထားခြင်း ဖြစ်ပါကပြည်ထောင်စု သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးနှင့် သစ်တောရေးရာဝန်ကြီးဌာန၏ သဘောတူညီချက်ကို ကြိုတင် ယူရမယ်လို့ ပြင်ဆင် တင်ပြလာပါတယ်။ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင် ဝန်ကြီးရဲ့ သဘောထားကိုပြောပါ။

ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင်ဝန်ကြီး။ ပြင်ဆင်ရန် အဆိုပြုချက်အား သဘောမတူပါဘူးခင်ဗျား။ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌနဲ့ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်နဲ့ ဧည့်သည်တော်များခင်ဗျား၊ ပြည်ထောင်စု သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးနှင့် သစ်တောရေးရာဝန်ကြီးဌာနအခေါ်အဝေါ်မရှိသဖြင့် အဆိုပြု ပြဋ္ဌာန်းချက်အတိုင်း ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးနှင့် သစ်တောရေးရာ ဝန်ကြီးဌာနဟု ပြင်ဆင်ပေးပါရန် တင်ပြအပ်ပါတယ်ခင်ဗျား။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာကော်မတီက တင်ပြဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။

ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာကော်မတီ။ အားလုံးမင်္ဂလာပါ ခင်ဗျား။ ရှမ်းပြည်နယ်ကျေးရွာ ထင်းစိုက်ခင်း ဥပဒေကြမ်းပါ စာမျက်နှာ(၃)၊ ပုဒ်မ(၆)(ခ)မှာ ကြီးဝိုင်းတောနှင့် ကြီးပြင်ကာကွယ်တောအတွင်း လျှောက်ထား ခြင်းဖြစ်ပါက ပြည်ထောင်စု သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးနှင့် သစ်တောရေးရာဝန်ကြီးဌာန ၏ သဘောတူညီချက်ကို ကြိုတင်ရယူရမည်ဟု ပြင်ဆင်ရန်အဆိုပြုချက်အစား လက်ရှိသုံးနှုန်းနေသည့်အတိုင်း ကြီးဝိုင်းတောနှင့် ကြီးပြင်ကာကွယ်တောအတွင်း လျှောက်ထားခြင်းဖြစ်ပါက ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးနှင့် သစ်တောရေးရာဝန်ကြီး ဌာန၏ သဘောတူညီချက်ကို ကြိုတင်ရယူရမည်ဆိုသည့်အချက်အား ဥပဒေပြုရေး ကော်မတီအနေဖြင့် သဘောတူကြောင်း တင်ပြအပ် ပါတယ်ခင်ဗျား။

ဥက္ကဋ္ဌ။ မူလအဆိုပြုချက်ကို ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာ ကော်မတီက သဘောတူသည့်အတွက် မူလအဆိုပြုချက်သည် ဥပဒေ၏ အစိတ်အပိုင်းဖြစ်ကြောင်းကြေညာပါတယ်။

အမှတ်စဉ်(၇)၊ စာမျက်နှာ(၄)၊အပိုဒ်(၉)ဖြစ်ပါတယ်။ ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာကော်မတီက ညွှန်ကြားရေးမှူး သည် ပြည်နယ်ဝန်ကြီး ထံမှ အစိုးရအဖွဲ့၏ခွင့်ပြုသည့်(သို့မဟုတ်) ခွင့်မပြုသည့် အမိန့်ကိုရရှိလျှင် ရက်ပေါင်း(၃၀)အတွင်း ထင်းစိုက်ခင်း(သို့မဟုတ်)ကျေးရွာပိုင်ထင်းစိုက်ခင်း တည်ထောင်ခွင့် လျှောက်ထားသူနှင့် သက်ဆိုင်ရာကော်မတီသို့ အကြောင်း ကြားရ မည်လို့ ပြင်ဆင်ဖြည့်စွက်ထားပါတယ်။ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင် ဝန်ကြီး၏ သဘောထားကို တင်ပြပေးဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။

ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင်ဝန်ကြီး။ ပြင်ဆင်ရန် အဆိုပြုချက်အား သဘောတူပါတယ်ခင်ဗျား။

ဥက္ကဋ္ဌ။ သဘောတူသည့်အတွက် ပြင်ဆင်ရန် အဆိုပြုချက်သည် ဥပဒေ၏အစိတ်အပိုင်းဖြစ်ကြောင်း ကြေညာပါတယ်။

အမှတ်စဉ်(၈)ဖြစ်ပါတယ်။ စာမျက်နှာ(၄)၊ အပိုဒ်(၁၀)(က)၊ ပြည်နယ်အတွင်း ရှိသင့်လျော်သည့် ခရိုင် (သို့မဟုတ်) မြို့နယ်များတွင် ထင်းစိုက်ခင်းကြီးကြပ်ရေးကော်မတီများက ဖွဲ့စည်းပေး ရမယ်လို့ ဖြည့်စွက် ထားပါတယ်။ နောက်တစ်ခါ မြို့မိ၊ မြို့ဖများ ကိုယ်စားကို ကျေးရွာဒေသခံ တိုင်းရင်းသားကိုယ်စားလှယ် (၃)ဦး(သို့မဟုတ်)(၅)ဦးလို့ ပြင်ဆင်ထားသလို အပိုဒ်(ခ)တွင် ဖော်ပြထားသည့် ပုဂ္ဂိုလ်များနှင့် အတွင်းရေးမှူး တို့ကို ကြီးကြပ်ရေးမှူး ကော်မတီဝင်ပုဂ္ဂိုလ်များထဲမှ ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အတွင်းရေးမှူး ဆိုပြီးတော့ ပြင်ဆင်ထားပါတယ်။ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ရဲ့ သဘောထားကိုပြောပါ။

ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင်ဝန်ကြီး။ ပြင်ဆင်ရန် အဆို ပြုချက်အား သဘောတူပါတယ်ခင်ဗျား။

ဥက္ကဋ္ဌ။ သဘောတူသည့်အတွက် ပြင်ဆင်ရန် အဆိုပြုချက်သည် ဥပဒေ၏အစိတ်အပိုင်းဖြစ်ကြောင်း ကြေညာပါတယ်။

စာမျက်နှာ(၅)၊ အပိုဒ်(၁၃)၊ သစ်တောအရာရှိ၏ တာဝန်နှင့် လုပ်ပိုင်ခွင့်များမှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ် သည်။(က)နေပြီးတော့ (ဈ)အထိ။ ပြင်ဆင်ထားတာက ဤတာဝန်နှင့် လုပ်ပိုင်ခွင့် များကို ဆောင်ရွက်ရာတွင် ၁၉၉၂ ခုနှစ်၊ သစ်တောဥပဒေနှင့် ၁၉၉၅ ခုနှစ်၊ သစ်တောနည်းဥပဒေပါ ကျေးရွာထင်းစိုက်ခင်းဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်း ချက်များနှင့်လည်း လျော်ညီမှုရှိရမည်လို့ ဖြည့်စွက်ထားပါတယ်။ သက်ဆိုင်ရာ ပြည်နယ်အစိုးရ အဖွဲ့ဝင် ဝန်ကြီး၏ သဘောထားကို ပြောပါ။

ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင်ဝန်ကြီး။ ပြင်ဆင်ရန် အဆို ပြုချက်အား သဘောတူပါတယ်ခင်ဗျား။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ပြင်ဆင်ရန်အဆိုပြုချက်ကို သဘောတူသည့်အတွက် ဥပဒေ၏ အစိတ်အပိုင်းဖြစ်ကြောင်း ကြေညာပါတယ်။

အမှတ်စဉ်(၁၀)၊ စာမျက်နှာ(၇)၊ အပိုဒ်(၁၉)ဖြစ်ပါတယ်။ ထင်းစိုက်ခင်း(သို့မဟုတ်) ကျေးရွာပိုင်ထင်း စိုက်ခင်း ထူထောင်သူနှင့် အသုံးပြုသူများအဖွဲ့သည် အောက်ပါတို့ကို လိုက်နာဆောင်ရွက်ရန် တာဝန်ရှိ သည်လို့ ပြင်ဆင်ထားပါတယ်။ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ရဲ့ သဘောထားကိုပြောပါ။

ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင်ဝန်ကြီး။ ပြင်ဆင်ရန် အဆို ပြုချက်အား သဘောတူပါတယ်ခင်ဗျား။

ဥက္ကဋ္ဌ။ သဘောတူသည့်အတွက် ပြင်ဆင်ရန် အဆို ပြုချက်သည် ဥပဒေ၏အစိတ်အပိုင်းဖြစ်ကြောင်း ကြေညာပါတယ်။

စာမျက်နှာ(၈)၊ အပိုဒ်(၂၄)(က)၊ ပြင်ဆင်ထားတာက ဤဥပဒေ၊ ဤပုဒ်မ အရ ကော်မတီ(သို့မဟုတ်) သစ်တောအရာရှိက ချမှတ်သော အမိန့်(သို့မဟုတ်) ဆုံးဖြတ်ချက်ကိုမကျေနပ်သူသည် ချမှတ်သည့်နေ့မှစ၍ ရက်ပေါင်း(၃၀)အတွင်း ညွှန်ကြားရေးမှူးထံ သတ်မှတ်သည့် အတိုင်း အယူခံဝင်နိုင် သည်လို့ ပြင်ဆင်ထားပါတယ်။ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ရဲ့ သဘောထားပြောပါ။

ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင်ဝန်ကြီး။ ပြင်ဆင်ရန် အဆိုပြုချက်အား သဘောတူပါတယ်ခင်ဗျား။

ဥက္ကဋ္ဌ။ သဘောတူသည့်အတွက် ပြင်ဆင်ရန် အဆို ပြုချက်သည် ဥပဒေ၏အစိတ်အပိုင်းဖြစ်ကြောင်း ကြေညာပါတယ်။

စာမျက်နှာ(၈)၊ အပိုဒ်(၂၅)(က)၊ ဤဥပဒေအရ ညွှန်ကြားရေးမှူးက ချမှတ်သော အမိန့်(သို့မဟုတ်) ဆုံးဖြတ်ချက်ကို မကျေနပ်သူသည် ချမှတ်သည်နေ့မှ ရက်ပေါင်း(၆၀)အတွင်း ဝန်ကြီးထံသို့ အယူခံဝင်နိုင်သည်လို့ ပြင်ဆင်ဖြည့်စွက်ထားပါတယ်။ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ရဲ့ သဘောထားကို တင်ပြပေးပါ။

ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝန်ကြီး။ ပြင်ဆင်ရန် အဆိုပြုချက်အား သဘောတူပါတယ်ခင်ဗျား။

ဥက္ကဋ္ဌ။ သဘောတူသည့်အတွက် ပြင်ဆင်ရန် အဆိုပြုချက်သည် ဥပဒေ၏အစိတ်အပိုင်း ဖြစ်ကြောင်း ကြေညာ ပါတယ်။

အမှတ်စဉ်(၁၃)၊ စာမျက်နှာ(၉)၊ အပိုဒ်(၂၆)ဖြစ်ပါတယ်။ မည်သူမဆို ထင်းစိုက်ခင်း(သို့မဟုတ်) ကျေးရွာ ပိုင်ထင်းစိုက်ခင်း အတွင်း၌ သစ်ပင်များကို ခွင့်ပြုချက်မရှိဘဲ ခုတ်လှဲခြင်း၊ ပိုင်းဖြတ်ခြင်း၊ ဖျက်စီးခြင်း၊ စိုက်ခင်း သုံးရေကို တူးဆွခြင်းနှင့် မီးပေါ်စွာ အသုံးပြုခြင်းများ ဆိုပြီး တော့ ဖြည့်စွက်ထားပါတယ်။ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ရဲ့ ဝန်ကြီးရဲ့ သဘောထားကို တင်ပြပေးပါ။

ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝန်ကြီး။ ပြင်ဆင်ရန် အဆိုပြုချက်အား သဘောတူပါတယ်ခင်ဗျား။

ဥက္ကဋ္ဌ။ သဘောတူသည့်အတွက် ပြင်ဆင်ရန် အဆိုပြုချက်သည် ဥပဒေ၏အစိတ်အပိုင်း ဖြစ်ကြောင်း ကြေညာပါတယ်။

စာမျက်နှာ(၉)၊ အပိုဒ်(၃၀)၊ မည်သူမဆို ပုဒ်မ(၂၆)ပါ ပြဋ္ဌာန်းချက် တစ်ရပ်ရပ်ကို ဖောက်ဖျက်ကျူးလွန် ကြောင်း ပြစ်မှုထင်ရှားစီရင်ခြင်းခံရလျှင် ထောင်ဒဏ်(၁)နှစ်အထိဖြစ်စေ၊ (၂) ငွေဒဏ်ကျပ်(၁၀၀၀၀၀/-)ဖြစ်စေ၊ ဒဏ်နှစ်ရပ်လုံးဖြစ်စေ ကျခံစေရမည်လို့ ပြင်ဆင်ထားပါတယ်။ ပြည်နယ်အစိုးရ အဖွဲ့ရဲ့ သဘောထားကို ပြောပါ။

ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝန်ကြီး။ ပြင်ဆင်ရန် အဆိုပြုချက်အား သဘောတူပါတယ်ခင်ဗျား။

ဥက္ကဋ္ဌ။ သဘောတူသည့်အတွက် ပြင်ဆင်ရန် အဆိုပြုချက်သည် ဥပဒေ၏အစိတ်အပိုင်းဖြစ်ကြောင်း ကြေညာပါတယ်။

အပိုဒ်(၁၅)၊ ပြင်ဆင်ချက်။ မည်သူမဆို ပုဒ်မ(၂၈)ပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်တစ်ရပ်ရပ် ကိုဖောက်ဖျက်ကျူးလွန် ကြောင်း ပြစ်မှုထင်ရှားစီရင်ခြင်းခံရလျှင် ထောင်ဒဏ်(၁)နှစ်အထိဖြစ်စေ၊ ငွေဒဏ် ကျပ်(၁၀၀၀၀၀/-)ထိဖြစ်စေ၊ ဒဏ်နှစ်ရပ်လုံးဖြစ်စေ ကျခံစေရမည်လို့ ပြင်ဆင်ထားပါတယ်။ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ရဲ့ သဘောထားကို ပြောပါ။

ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝန်ကြီး။ ပြင်ဆင်ရန် အဆိုပြုချက်အား သဘောတူပါတယ်ခင်ဗျား။

ဥက္ကဋ္ဌ။ သဘောတူသည့်အတွက် ပြင်ဆင်ရန် အဆိုပြုချက်သည် ဥပဒေ၏အစိတ်အပိုင်းဖြစ်ကြောင်း ကြေညာ ပါတယ်။

စာမျက်နှာ(၉)၊ အပိုဒ်(၃၃)ဖြစ်ပါတယ်။ မည်သူမဆို ပုဒ်မ(၂၉)ပါ ပြဋ္ဌာန်းချက် တစ်ရပ်ရပ်ကို ဖောက်ဖျက်ကျူးလွန်ကြောင်း ပြစ်မှုထင်ရှားစီရင်ခြင်းခံရလျှင် ထောင်ဒဏ်(၁)နှစ်အထိ ဖြစ်စေ၊ ငွေဒဏ် ကျပ်(၁၀၀၀၀၀/-)ထိဖြစ်စေ၊ ဒဏ်နှစ်ရပ်လုံးဖြစ်စေ ကျခံစေရမည်လို့ ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာကော်မတီအဖွဲ့က ပြင်ဆင်ထားပါတယ်။ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ရဲ့ သဘောထားကို ပြောပါ။

ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝန်ကြီး။ ပြင်ဆင်ရန် အဆို ပြုချက်အား သဘောတူပါတယ်ခင်ဗျား။

ဥက္ကဋ္ဌ။ သဘောတူသည့်အတွက် ပြင်ဆင်ရန် အဆိုပြုချက်သည် ဥပဒေ၏အစိတ်အပိုင်းဖြစ်ကြောင်း ကြေညာပါတယ်။

အမှတ်စဉ်(၁၇)၊ အပိုဒ်(၃၆)(ခ)ဖြစ်ပါတယ်။ ဤဥပဒေ၏ အခန်း(၁၀)ပါ ပြစ်ဒဏ်များအရ ထပ်ရွက်သည့်ငွေဒဏ်အားလုံးကို ဖြစ်စေ၊ တစ်စိတ်တစ်ဒေသကိုဖြစ်စေ၊ ဆုံးရှုံးနစ်နာသူတို့ကို နစ်နာကြေး အဖြစ်ထုတ်ပေးနိုင်ရန် သစ်တောဦးစီးဌာနသို့ ထုတ်ပေး နိုင်သည်လို့ ပြင်ဆင်ထားပါတယ်။ ပြည်နယ်အစိုးရ အဖွဲ့ရဲ့ သဘောထားကိုပြောပါ။

ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင်ဝန်ကြီး။ ပြင်ဆင်ရန် အဆိုပြုချက်အား သဘောတူပါတယ်ခင်ဗျား။

ဥက္ကဋ္ဌ။ သဘောတူသည့်အတွက် ပြင်ဆင်ရန် အဆိုပြုချက်သည် ဥပဒေ၏အစိတ်အပိုင်းဖြစ်ကြောင်း ကြေညာပါတယ်။

အမှတ်စဉ်(၁၈)ဖြစ်ပါတယ်။ မူလအဆိုပြုချက်မှာ မြန်မာ့စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ငန်း ဖြစ်ပြီးတော့မှ ပြင်ဆင်တဲ့ အဆို ပြုချက်ဟာ စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနလို့ ပြင်ဆင်ထားပါတယ်။ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ရဲ့ သဘောထားကို ပြောပါ။

ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင်ဝန်ကြီး။ ပြင်ဆင်ရန် အဆိုပြုချက်အား သဘောတူပါတယ်ခင်ဗျား။

ဥက္ကဋ္ဌ။ သဘောတူသည့်အတွက် ပြင်ဆင်ရန် အဆိုပြုချက်သည် ဥပဒေ၏အစိတ်အပိုင်းဖြစ်ကြောင်း ကြေညာပါတယ်။

နောက်ဆုံးအမှတ်စဉ်ဖြစ်ပါတယ်။ စာမျက်နှာ(၁၁)၊ အပိုဒ်(၃၉)။ အဲဒီမှာ မူလအဆိုပြုပြဋ္ဌာန်းချက်မှာ ပြည်သူ့ရဲတပ်ဖွဲ့ အစား ပြင်ဆင်ထားတာကတော့ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့ လို့ပြင်ဆင်ထားပါတယ်။ ပြည်နယ် အစိုးရအဖွဲ့ဝင်ဝန်ကြီးရဲ့ သဘောထားကိုပြောပါ။

ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင်ဝန်ကြီး။ ပြင်ဆင်ရန် အဆို ပြုချက်အား သဘောတူပါတယ်ခင်ဗျား။

ဥက္ကဋ္ဌ။ သဘောတူသည့်အတွက် ပြင်ဆင်ရန်အဆိုပြုချက် သည် ဥပဒေ၏အစိတ်အပိုင်းဖြစ်ကြောင်း ကြေညာပါတယ်။

ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား။ ပထမ အကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်၊ တတိယ ပုံမှန်အစည်းအဝေးရဲ့ ပဉ္စမနေ့မှာ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့မှ တင်သွင်းခဲ့သော ရှမ်းပြည်နယ်ကျေးရွာထင်း စိုက်ခင်း ဥပဒေကြမ်းကို အတည်ပြုရန်အတွက် အဆိုတင်သွင်းဖို့ဖြစ်ပါတယ်။ အဆိုတင်သွင်းဖို့ ပြည်နယ်အစိုးရ အဖွဲ့အား ဖိတ်ခေါ်ပါတယ်။

ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင်ဝန်ကြီး။ လေးစားအပ် ပါသော ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌနဲ့ လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ဧည့်သည်တော်များခင်ဗျား။ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့က တင်သွင်းသော ရှမ်းပြည်နယ် ထင်းစိုက် ခင်းဥပဒေကြမ်းတစ်ရပ်လုံးကို လွှတ်တော်မှ အတည်ပြုပေးပါရန် အဆိုတင်သွင်းအပ်ပါတယ်ခင်ဗျား။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ ခင်ဗျား။ ရှမ်းပြည်နယ်ကျေးရွာထင်းစိုက်ခင်း ဥပဒေကြမ်းနဲ့ စပ်လျဉ်းလို့ ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာကော်မတီရဲ့ ပြင်ဆင်ရန်အဆိုပြုချက်များကို လွှတ်တော်ရဲ့အဆုံး အဖြတ်ရယူခဲ့ပြီးဖြစ်ပါတယ်။ ဒါ့ကြောင့် တိုင်းဒေသကြီးနဲ့ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ဆိုင်ရာ နည်းဥပဒေ(၁၃၈)၊ နည်းဥပဒေခွဲ(က)အရ ဥပဒေကြမ်းတစ်ရပ်လုံးကို အတည်ပြုနိုင်ရန် လွှတ်တော်ရဲ့ဆန္ဒကိုရယူမှာဖြစ်ပါတယ်။ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် များခင်ဗျား။ ရှမ်းပြည်နယ်ကျေးရွာထင်းစိုက်ခင်း ဥပဒေကြမ်း တစ်ရပ်လုံးကို ပြင်ဆင်ထားတဲ့အတိုင်း အတည်ပြုရန် သဘောတူပါ သလားခင်ဗျား။

(သုံးကြိမ်တိုင်တိုင်မေးမြန်းပါသည်။ လွှတ်တော်က သဘောတူပါသည်။)

သဘောတူတဲ့အတွက် ရှမ်းပြည်နယ်ကျေးရွာထင်းစိုက်ခင်း ဥပဒေကြမ်းအား ပြင်ဆင်ထားတဲ့အတိုင်း လွှတ်တော်က အတည်ပြုကြောင်း ကြေညာပါတယ်။